
The information and data contained in this data sheet have been compiled with care and the best of our knowledge, but are not to be considered as binding. We always recommend the user to test our products on his own 
responsibility. Extensive research and development is ongoing, which is why m4p reserves the right to change the information, specifications and data without notice.
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Metal powder for laser-based powder bed fusion

Description and properties

m4p ™ AlSi9Cu3 is an aluminum alloy with a favorable combination of high thermal conductivity and good strength  
and corrosion properties.
Due to the high copper content, the material also has a good strength level at elevated temperatures. In addition to the  
copper content, silicon (Si) and magnesium (Mg) also affect the strength properties of the alloy. Silicon increases the 
strength level of the material in general and magnesium allows the hardening through heat treatment.
Described material properties predestine the material for applications in engine and transmission construction.

Typical characteristics of the tensile test  (as-built, current state of knowledge)

Tensile strenght Rm = 340 N/mm2

Yield strength Re = 180 N/mm2

Elongation at break A = 3%

Additive manufacturing and strength properties

Chemical composition

Chemical analysis [wt%]

Element Min Max

Si 8,00 11,00

Cu 2,00 3,50

Mg 0,10 0,50

Al Base

Particle size	 Laser PBF

AlSi9Cu3



Die in diesem Datenblatt angeführten Angaben und Daten wurden mit Sorgfalt und bestem Wissen zusammengestellt, sind aber nicht als verbindlich zu verstehen. Dem Anwender empfehlen wir immer unsere Produkte 
eigenverantwortlich zu testen. Umfangreiche Forschung- und Entwicklungsmaßnahmen laufen kontinuierlich, weshalb sich m4p das Recht vorbehält, die Informationen, Angaben und Daten ohne Ankündigung zu verändern. 
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Metallpulver für das laserbasierte Pulverbettverfahren

Beschreibung und Eigenschaften

m4p™ AlSi9Cu3 ist eine Aluminiumlegierung mit einer vorteilhaften Kombination aus hoher Wärmeleitfähigkeit und guten 
Festigkeits- und Korrosionseigenschaften.
Aufgrund des hohen Kupfergehalts besitzt der Werkstoff auch ein gutes Festigkeitsniveau bei erhöhten Temperaturen. 
Neben dem Kupfergehalt wirken Silizium (Si) und Magnesium (Mg) auf die Festigkeitseigenschaften der Legierung. Silizium 
erhöht das Festigkeitsniveau des Werkstoffs im Allgemeinen und Magnesium ermöglicht die Aushärtung durch eine nach-
gelagerte Wärmebehandlung.
Die beschriebenen Werkstoffeigenschaften prädestinieren das Material für Anwendungen im Motoren- und Getriebebau.

Typische Kennwerte vom Zugversuch (as-built, aktueller Kenntnisstand)

Zugfestigkeit Rm = 340 N/mm2

Streckgrenze Re = 180 N/mm2

Bruchdehnung A = 3%

Additive Fertigung und Festigkeitseigenschaften

Chem. Zusammensetzung

Chemische Richtanalyse [Gew.%]

Element Min Max

Si 8,00 11,00

Cu 2,00 3,50

Mg 0,10 0,50

Al Basis

Korngröße	 Laser PBF

AlSi9Cu3


